

## အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားနေ့

၁။ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ အလုပ်သမားများ၏ အခွင့်အရေး၊ ဂုဏ်သိက္ခာနှင့် သုခချမ်းသာကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရန် အဓိပ္ပါယ်ရှိသော နေ့တစ်နေ့အဖြစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားနေ့ကို သတ်မှတ် ခဲ့ကြပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အလုပ်သမားနေ့ကို အထိမ်းအမှတ်ပြုသည်နှင့်အမျှ ကျွန်ုပ်တို့သည် လျင်မြန်စွာ ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် ကမ္ဘာကြီးတွင် အလုပ်၏သဘောသဘာဝများ သည် ပြောင်းလဲနေပြီး စိန်ခေါ်မှုများ၊ အခက်အခဲများနှင့် အခွင့်အလမ်းသစ်များစွာ ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိပါသည်။

၂။ စစ်တပ်အာဏာသိမ်းမှုကို အလုပ်သမားများ အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံသူ/နိုင်ငံသားများသည် ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့ဂုဏ်သိက္ခာအတွက် တိုက်ပွဲဝင်နေ ကြပြီး အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများရရှိရေး ကြိုးပမ်းလျက် ရှိကြပါသည်။ 2021 ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလကတည်းက မြန်မာနိုင်ငံသည် နိုင်ငံရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကျပ်အတည်းထဲသို့ ထိုးကျသွားခဲ့သည်။ စစ်အစိုးရ၏ အာဏာသိမ်းမှုကြောင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆန္ဒပြမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက် ဖြိုခွင်းမှုများနှင့် ဖိနှိပ်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည်။ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော ပဋိပက္ခသည် သန်းနှင့်ချီသော အိုးအိမ်မဲ့ ဖြစ် စေခဲ့ရကာ စီးပွားရေးကို ထိခိုက်စေခဲ့ပြီး အလုပ်သမားအခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးများ အပါအဝင် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော ဝန်ဆောင်မှုများကို ပြင်းထန်စွာ အနှောင့်အယှက်ပေးနေပါသည်။ ယခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားနေ့အတွက် ဆောင်ပုဒ် မှာ “Resilient Workers, Sustainable Future” သည် ရေရှည်တည်တံ့ပြီး အားလုံးပါဝင်နိုင်သော ကမ္ဘာတစ်ခုအတွက် အလုပ်သမားများ ပါဝင်သည့် အရေးကြီးသောအခန်းကဏ္ဍကို အလေးပေးဖော်ပြပါသည်။

၃။ သို့သော်လည်း ပဋိပက္ခ အခြေအနေများသည် အလုပ်သမားဈေးကွက်တွင် ကွာဟမှုများကို မီးမောင်းထိုးပြနေသည်။ အထူးသဖြင့် အလုပ်သမားများသည် လစာနည်းသော အလုပ်များတွင် အလုပ်သမား အများအပြားသည် အလုပ်အကိုင် မလုံခြုံခြင်း၊ အလုပ်ချိန် လျော့ချခြင်းနှင့် လူမှုရေး အကာအကွယ်များ ရရှိခွင့် အကန့်အသတ်များ ကြုံတွေ့နေရသည်။ အကျပ်အတည်းက အလုပ်သမား ကာကွယ်ရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဘေးကင်းရေး အစီအမံများ၏ အရေးပါမှုနှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ အလုပ်သမားစနစ် များတွင် မညီမျှမှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် လိုအပ်မှုကို အားဖြည့်ပေးပါသည်။

၄။ အလုပ်သမား၏ ဆက်စပ်မှုတွင် ရေရှည်တည်တံ့ရေးသည် ကျယ်ပြန့်သော ထည့်သွင်းစဉ်းစားမှုများ ပါဝင်သည်။ မျှတသောလုပ်ခလစာ၊ အလုပ်လုံခြုံရေးနှင့် ဘေးကင်းသော လုပ်ငန်းခွင်အခြေအနေများ ပေးဆောင်သည့် သင့်တင့်လျောက်ပတ်သော အလုပ်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးခြင်း ပါဝင်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ အလုပ်သမားများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများအတွက် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ပညာရေးတို့ကို လက်လှမ်းမီစေရေး အာမခံချက်ဖြစ်သည်။ အစိုးရများ၊ အလုပ်ရှင်များနှင့် အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများသည် အလုပ်သမားများ၏ ရပိုင်ခွင့်နှင့် သက်သာ ချောင်ချိရေးကို ဦးစားပေးသည့် မူဝါဒများနှင့် အလေ့အကျင့်များ ဖန်တီးရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်သည်။ တစ်ဖန် အလုပ်သမားများသည် ၎င်းတို့၏ ရပိုင်ခွင့်များအတွက် ထောက်ခံအားပေး ခြင်း၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု ယဉ်ကျေးမှုကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် တရားမျှတပြီး သာတူညီမျှသော အလုပ်သမား စနစ်များ ဖန်တီးရေးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက် နိုင်ပါသည်။

၅။ နိဂုံးချုပ်အားဖြင့်၊ ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာနိုင်ငံသူ/နိုင်ငံသားများသည် အလုပ်သမားများနှင့် အတူ ရပ်တည်ပြီး အလုပ်သမားတိုင်း၏ ရပိုင်ခွင့်များကို လေးစား အကာအကွယ်ပေးရေး အပါအဝင် လူ့အခွင့် အရေးအတွက် တိုက်ပွဲဝင်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။ အလုပ်သမားများသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ တိုးတက်မှုနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမှု နောက်ကွယ်၏ ထောက်တိုင်တစ်ခု ဖြစ်ပြီး ယနေ့ ၎င်းတို့၏ ပံ့ပိုးမှုများကို ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် အလုပ်သည် အားလုံးအတွက် ဂုဏ်သိက္ခာ၊ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် သာယာဝပြောမှု၏ ရင်းမြစ်ဖြစ်သည့် ကမ္ဘာတစ်ခုဖန်တီးရန် အကြမ်းဖက် စစ်ကောင်စီ အမြစ်ပြတ် ရေး လုပ်ဆောင်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း အသိပေး၊ သတိပေးလိုက်ရပါသည်။ ။